
Referat af bestyrelsesmøde i Midtbyens Samråd den 12.6. 2019 i Huset Hasserisgade. 

Afbud: 

H.P. Beck, Daniel Nyboe Andersen 

 

DAGSORDEN: 

1. Frederikstorv 

2. Samrådets hjemmeside 

3. Interesseområder i samrådet 

4. Status på Spritten 

5. Eventuelt 

6. Næste møde 

 

Ad 1. 

Pia Brask og Jane Strube orienterede om velbesøgt og velorganiseret loppemarked den 2.6. 

Tilbagemeldingerne har udtrykt tilfredshed med boder og organisering. Loppetorvet var blevet til 

på foranledning af Pia Brask, næste gang bliver det i regi af foreningen ”Mit Frederikstorv”. 

Jane Strube foreslog en række nye initiativer, bl.a. alsang med udgangspunkt i Højskolesangbogen 

og i samarbejde med sognepræst Sophie Nordentoft fra Vor Frue Kirke. Det kunne eksempelvis 

være én dag om ugen i en bestemt periode med start kl. 18.  

Der er også en ide om at lave en fadefest for hele Danmarksgade. Det har der været god respons 

på.  

En ide er også et lave en konkurrence i pyntning af juletræ for forretninger og institutioner i 

området. 

Der arbejdes stadig med en fysisk opslagstavle med bog-bytte-kasse bagpå. 

Enighed i samrådet om, at der er gode initiativer, som skal støttes. 

Ad 2. 

Jens Boelsmand redegjorde for opbygningen af hjemmesiden med tilhørende mappesystem, som 

vil gøre det langt lettere for brugerne at orientere sig om begivenheder og aktiviteter i samrådets 

regi.  



Jørgen Andersen supplerede med at fortælle om samarbejdet med Thue Ørberg om skabelsen af 

siden, som bl.a. rummer en række flotte fotos fra byen. Siden er flot i sit udtryk og enkel at bruge 

og betjene.  

Jørgen Pyndt fandt det hensigtsmæssigt, at der indføres en redaktørfunktion for at undgå misbrug 

af hjemmesiden. Enighed herom. 

Ad 3. 

På foranledning af Malene Verdier havde man en længere snak om de interesseområder, som 

dækkes af samrådets medlemmer. Der var enighed om, at de enkelte medlemmer skal beslutte, 

hvilke arbejdsområder de ønsker at varetage for at undgå, at ”alle kaster sig over alt”. Man kan 

melde tilbage til formanden hvilke områder, man primært vil arbejde med. 

Arbejdsområderne er – inddelt i hovedområder – følgende: 

FYSISK PLANLÆGNING: 

Trafik, herunder Plus Bus-projektet 

Sygehusgrunden/Gåsepigen 

Spritten og Cloud City 

John F. Kennedys Plads 

Parkeringsforhold 

Bredegade Torv 

UDSATTE GRUPPER: 

Hjemløse, misbrugere – deres sociale forhold og fysiske omgivelser, herunder shelters mv. 

KLIMA OG MILJØ: 

Generelle grønne tiltag som parker, beplantning, vandbeskyttelse mv. 

Renovation og affaldshåndtering, genbrug etc. 

OFFENTLIG DEBAT: 

Debatarrangementer, høringer, læserbreve, synspunkter mv. 

Listen er ikke fuldkommen og kan hele tiden ændres/udvikles. 

Tanja Miller nævnte som et af sine interesseområder ”kultuen i hverdagen”, Jens Boelsmand 

nævnte Krolinelund og fritlæggelsen af Østerå. 



Det blev besluttet, at hver enkelt vælger efter interesse. Formanden udsender dog stadig 

informationsmateriale til alle for at fastholde et godt informationsniveau i samrådet. 

Ad 4. 

Samrådets deltagere i det nyligt afholdte møde om arkitektkonkurrencen for projektet på Spritten 

orienterede om deres indtryk af forslagene fra de to arkitektfirmaet, der er med i slutspurten. 

Indtrykkene var meget blandede – fra ”lyst og varm med venligt cafemiljø” til ”ukonkret og 

visionsløst”. Der er et halvt år til forhandling inden den endelige plan/forslag foreligger. Samrådet 

vil følge sagen tæt. 

Ad 5. 

Det blev diskuteret, om samrådet skal deltage i Kulturmødet på Mors 23.-25.august. Tilslutning til, 

at man kan tage af sted i to privatbiler og deltage i arrangementerne en enkelt dag, formentlig 

fredag den 23., hvor Jørgen Pyndt skal lede en debat for KL om sociale forhold. 

Ad 6. Næste møde foreslås til den 19. august kl. 16. 

 


